
 צריך לברך על היש

אנחנו  אנחנו עומדים לפני רגע היסטורי, כזה שיכיר בריבונות הישראלית בהתיישבות היהודית ביהודה ושומרון. 

ניצבים כמעמד הקונגרס הציוני והנהגת הישוב רגע אחרי המלצות וועדת פיל, ניצבים כמעמד הנהגת היישוב 

אינו רק בגודל שהוצע אז להקמת הבית היהודי אלא  בינהן המהותיאחרי ההצבעה על הסכם החלוקה. ההבדל 

, מנהיגי המתיישבים  גם בגישת ההנהגה, זו גמגמה וזו יצאה לרחובות ורקדה ושמחה על מה שיש. עכשיו תורנו

 .ולאמץ את תוכנית המאה לברך ,לומר תודה על היש ביהודה ושומרון,

בות ביהודה ושומרון. ההנהגה היא זו שצריכה לומר כן או לא  תוכנית המאה היא רגע מבחן למנהיגות שבהתייש

לביסוס הקיים. ההנהגה היא זו שצריכה להתייצב לפני אנשיה ולומר להם מה ניתן להבטיח באמצעות התוכנית  

מהי טובת המדינה. ההנהגה היא זו שחייבת להתייצב ולומר כי  ,ומה לא, לומר להם מה היא טובת ההתיישבות

שאנחנו מתנגדים למדינה פלסטינית.  לום כולו כאן ועכשיו אבל בהחלט לצעוד לעברו.שים את הח לא נוכל להג

  בטיח ריבונות והחלת החוק הישראליאבל שאנחנו אומרים כן לתוכנית המאה ורוצים לה שאנחנו רוצים יותר,

דים בעיתון "הבוקר  סופר ליל  "רק מעט ניתן לנו מארץ זו, שכולה הובטחה לעם ישראל"ומייד.  ,היכן שאפשר

לו המעט הזה יחיה לפנינו! יום   –רק מעט מתקוותינו בא. אבל  "ם" למחרת עצרת האו"ם בכ"ט בנובמברלילדי

גדול היה יום ההכרעה, כי בו הכירה מרבית אומות העולם בזכותנו לחרות ולעצמאות בארץ אבותינו: בזכותנו  

ה שבצומת קבלת ההחלטות ההשלכות הן בעלות משמעות  ש רגעים מכוננים, כאלי ."נולכנס עמנו את כל פזורי

היסטורית ומשליכות באופן בלתי הפיך כמעט על העתיד. אנחנו ראשי ההתיישבות ביהודה ושומרון נמצאים  

. עם פרסום ולו ולממש ריבונות בחלקים גדוליםכברגע כזה, אנחנו יכולים לקחת הזדמנות גם אם אינה החלום 

  נאלצו נציגי התנועה הציונית ביישוב ובחוץ לארץ לבחון את הדרך להגיב לה. השאלה 1937תוכנית פיל ביולי 

ו לחילופין להתנגד  על האפשרות להקים בית יהודי בארץ ישראל גם אם לא בכולה. אלאמץ ולברך  היתה האם

היישוב היהודי  ל ולוותר על האפשרות למדינה יהודית. היבט נוסף להחלטה היה גם על יחסי ו ללה פומבית, לש

על אף התנגדות חלקים גדולים בקונגרס הציוני ובכלל זה של ה שהיתה אז מעצמה חשובה ומרכזית. ובריטני

ארץ ישראל  "התבטא ש מנחם זמבה שנספו בשואה, הרבה אחד ממנהיגאגודת ישראל שבחרה אז לצטט את  

שמח כשקרא את דו"ח  וד בן גוריון". דשחסר בו אות אחת, שהוא פסול ספר תורה שחסר בה שעל אחד היא כמו

הוועדה, אולם בחר בטקטיקה של התנגדות פומבית לחלוקה כדי שהתכנית תוצג כבריטית וכך לא תגרור 

הודיע לשר המושבות כי התנועה הציונית כולה מתנגדת לחלוקה. עמדה לכן התנגדות אוטומטית מצד הערבים, 

ות בדיון בפרלמנט, וכך, במקום לאשר את תכנית החלוקה, זו גרמה לידידי הציונות לתקוף את הדו"ח בחריפ

לא ניתן שלא לשאול את עצמנו האם אפשר היה  חבר הלאומים.  החליט הפרלמנט רק להביא אותה בפני

? מה היה קורה לו היתה מדינה יהודית ששעריה פתוחים ליהודים  1937להכריז על מדינה יהודית כבר ב

הצעת החלוקה עלתה  שת ושרירות לב עמים. עשר שנים מאוחר יותר כמאירופה שהתדפקו על דלתות נעולו

להצבעה באו"ם היה היחס אחר, התנועה הציונית עשתה מאמצים כבירים כדי שהאומות יצביעו בעדה. כל אחד 

ראש המשלחת הערבית בא"י לאו"ם   חוסייני -ג'מאל אל. לקח איתו את מסקנות ההתנהלות עשור קודם לכן

נשיא המעצמה החזקה בעולם  בים כאשראנו ניצ עתה ".החלוקה לא יהיה אלא קו של אש ודםקו  " כ הכריז

עומד על זכותנו בארץ הזו, מכיר בזכותנו להתיישב בכל חלקיה ומבקש לשריין ולהבטיח את הקיים. נגיד לו כן  

הציבו  צעת הועדהכולת הגנה, המובלעות בהמייד אחרי ועדת פיל פנו היהודים לוינגט וביקשו לנתח יאו לא? 

אתגרים אין סוף אבל ידענו להסתכל על מה נכון לעם, לארץ הזו לאומה הגדולה. אמרנו כן כי האומה היהודית 

האומה היהודית צריכה קשר טוב ובנות ברית חזקות, אמרנו כן כי הבנו שנכון כי צריכה היתה בית, אמרנו כן 

מבקשים כמו אל חוסייני "קו של אש ודם". אנחנו מבינים   אמרנו כן כי אין אנחנו . לקחת מה שיש ואפשר כעת,

ייעלמו מכאן ורוצים להבטיח שגם לא היהודים. רק לפני  לא הערבים  ביהודה ושומרון מורכב, מבינים כי שהמצב

כיצד נוכל  .היתה ההתנתקות וההקפאה ועידת קמפ דיויד, הסכמי אוסלו, הסכמי וואי,על הפרק מספר שנים היו 

להתעלם  ? נתניהו להביא "תעודת ביטוח" להתיישבותראש הממשלה ד על רקע מאמציו של לעמוד מהצ

מקביעתו במליאה כי "חבלי ארץ אלו הם מחוזות לידתה וצמיחתה של האומה היהודית, הגיע הזמן להחיל  

? לעובדה שעתה הקולות הקוראים  עליהם את החוק הישראלי ולכתוב פרק מפואר נוסף בתולדות הציונות"

האם נכון לנהוג באוזניים ערלות לאור האמירות של   חיל ריבונות הם מהליכוד, כחול לבן ואפילו העבודה?לה

חון "לקדם את תוכנית טראמפ" ושר החוץ גבי  טיראש הממשלה החליפי בני גנץ שביקש עם כניסתו למשרד הב

באיזה זכות  נוצר בעם?? באיזה מנדט נתעלם מהקונצנזוס ש"אשכנזי ש"רואה הזדמנות היסטורית בתוכנית

 נעמוד מול ילדנו ונגיד שאמרנו לא למה שכן היה אפשר להשיג? 

אנחנו רוצים לשמור ולהבטיח את מה שיש.. אנחנו רוצים לומר כן ל"תוכנית המאה" אנחנו לוקחים את היש  

 לנצח נצחים.רים את ההתיישבות בשומרון ויהודה ושומרים ומשמ

 



 

 


